



Please see English version below.

Wichtige Information an die Studierenden des FB01!

Liebe Studierende,

wir möchten Sie noch einmal ausdrücklich darauf hinweisen, dass nach § 4 Abs. 4 der für Sie jeweils gültigen Prüfungsordnung in den Studiengängen:

- Betriebswirtschaft (B.Sc.), Campus Rheinbach
- Betriebswirtschaft (B.Sc.), Campus Sankt Augustin
- International Business (B.Sc.), Campus Sankt Augustin
- Wirtschaftspsychologie (B.Sc.), Campus Rheinbach
- Wirtschaftspsychologie (M.Sc.), Campus Rheinbach
- Marketing (M.Sc.), Campus Rheinbach
- Corporate Social Responsibility (CSR) & Non Governmental Organisation (NGO) Management (MBA)

Studierende, die nicht bis zum Ende des

- 4. Fachsemesters in den Bachelorstudiengängen,
- 3. Fachsemesters in den Masterstudiengängen

einen Antrag auf Zulassung zu den nach § 15 Abs. 3 bewerteten Prüfungen des 1. Fachsemesters gestellt, d.h. sich nicht zu diesen Prüfungen angemeldet haben,

ihren Prüfungsanspruch in diesem Studiengang an unserer Hochschule verlieren.

Dies bedeutet, dass Sie in der Folge exmatrikuliert werden müssten (vgl. § 51 Abs. 3 Nr. 6 Hochschulgesetz NRW).

Diese Folge tritt nur dann nicht ein, wenn Sie nachweisen, dass Sie dieses Versäumnis nicht zu vertreten haben.

Es erfolgt keine automatische Serviceanmeldung, Sie müssen sich **selbst** über **SIS** für die entsprechenden Prüfungen anmelden. Im Falle einer Abmeldung gilt die Anmeldung als nicht erfolgt.

Bitte informieren Sie sich in der jeweiligen Prüfungsordnung über die konkreten Anforderungen und betroffenen Module und stellen Sie sicher, dass Sie diese erfüllen.

Aufgrund der Corona-Pandemie war die Anwendung dieser Regelung bis einschließlich des SS 2022 ausgesetzt. Bitte beachten Sie, dass diese Regelung ab dem WS 2022/23 wieder in Kraft tritt.

Um Ihnen entgegenzukommen und die Anwendung der Regelung nach der Pandemie zu vereinfachen, gilt für alle im WS 2022/23 immatrikulierten Studierenden

- **der Bachelorstudiengänge, dass sie unabhängig davon, in welchem Fachsemester sie sich befinden, die Verpflichtung zur Anmeldung bis zum Prüfungstermin des SS 2024 erfüllen müssen.**
- **der Masterstudiengänge, dass sie unabhängig davon, in welchem Fachsemester sie sich befinden, die Verpflichtung zur Anmeldung bis zum Prüfungstermin des WS 2023/24 erfüllen müssen.**

Mit freundlichen Grüßen

Prof. Dr. Wolfgang Doerks
(stellvertretender Vorsitzender des Prüfungsausschusses FB01 Sankt Augustin)

Prof. Dr. Wilhelm Schneider
(Vorsitzender des Prüfungsausschusses FB01 Rheinbach)



Important information for students at Department 01!

Dear Students,

We want to point out once again that § 4 para. 4 of the examination regulations currently in place in the study programmes:

- Betriebswirtschaft (B.Sc.), Campus Rheinbach
- Betriebswirtschaft (B.Sc.), Campus Sankt Augustin
- International Business (B.Sc.), Campus Sankt Augustin
- Wirtschaftspsychologie (B.Sc.), Campus Rheinbach
- Wirtschaftspsychologie (M.Sc.), Campus Rheinbach
- Marketing (M.Sc.), Campus Rheinbach
- Corporate Social Responsibility (CSR) & Non Governmental Organisation (NGO) Management (MBA)

states that students who have not applied by the end of their

- 4th semester in the bachelor's programmes
- 3rd semester in the master's programmes

for admission to the examinations of the first semester graded under § 15 para. 3, i.e. who have not registered for these examinations,

lose their right to take the examination in this programme at our university.

This means, that they would have to be exmatriculated (cf. § 51 para. 3 no. 6 Hochschulgesetz NRW).

The only way to avoid this result is that students can prove that they are not at fault for this failure to register.

You will not be registered automatically; you have to register **manually** in **SIS** for these examinations. If you deregister again, your previous registration does not count.

Please check your applicable examination regulations and the modules concerned and make sure that you fulfil the specific requirements.

Due to the pandemic, this regulation was suspended up to and including the SS 2022. Please note that this regulation will come into force again from WS 2022/23.

In order to accommodate you and to simplify the application of the regulation after the pandemic,

- **all Bachelor's students enrolled in the winter semester WS 2022/23 must fulfil the obligation to apply for admission until the examination period of summer semester SS 2024, regardless of the semester in which they are enrolled.**
- **all Master's students enrolled in the winter semester WS 2022/23 must fulfil the obligation to apply for admission until the examination period of winter semester WS 23/24, regardless of the semester in which they are enrolled.**

Sincerely yours,

Prof. Dr. Wolfgang Doerks

(Deputy Chairman of the Examination Board of Department 01 Sankt Augustin)

Prof. Dr. Wilhelm Schneider

(Chairman of the Examination Board of Department 01 Rheinbach)